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Nr 247.

Kungl. Maj:ts nådiga skrivelse till riksdagen om återtagande 
av i statsverkspropositionen gjorda framställningar om 
anvisande för är 1917 av vissa belopp för anläggande av 
ny docka vid flottans station i Stockholm m. in.; given 
Stockholms slott den 9 maj 1916.

Under åberopande av bilagda utdrag av statsrådsprotokollet över 
sjöförsvarsärenden för denna dag vill Kungl. Maj:t härmed

dels giva riksdagen tillkänna, att Kungl. Maj:t funnit gott återtaga 
de i statsverkspropositionen till innevarande års riksdag avgivna fram
ställningarna om anvisande för år 1917 av de utav 1914 och 1915 års 
riksdagar för anläggande av ny docka vid flottans station i Stockholm, 
vilken anläggning beräknats kosta 1,400,000 kronor, av värnskattemedel 
avsatta medel, tillhopa 1,050,000 kronor, samt om anvisande för år 
1917 för anläggande av omförmälda docka av återstående beräknade be
loppet, 350,000 kronor;

dels ock föreslå riksdagen besluta att för sagda ändamål av värn
skattemedel för år 1917 avsätta sistnämnda belopp, 350,000 kronor.

Kungl. Maj:t förbliver riksdagen med all kungl. nåd och ynnest 
städse välbevågen.

GUSTAF.
Dan. Broström.
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Utdrag av protokollet över sjö försvar särenden, hållet inför 
Hans Maj:t Konungen i statsrådet å Stockholms slott 
den 9 maj 1916.

Närvarande:

Hans excellens herr statsministern Hammarskjöld,
Hans excellens herr ministern för utrikes ärendena Wallenberg, 
Statsråden: Hasselrot, 

von Sydow, 
friherre Beck-Friis,
Stenberg,
Linnér,
Mörcke,
Vennersten,
Westman,
Broström.

Departementschefen, statsrådet Broström anförde härefter:
För anläggande av ny docka vid flottans station i Stockholm, vil

ken anläggning beräknats kosta 1,400,000 kronor, har 1914 års senare 
riksdag, på Kung], Maj:ts därom gjorda framställning, av värnskatte
medel för år 1915 avsatt ett belopp av 300,000 kronor. Därvid utta
lade riksdagen, att riksdagen förutsatte att i sinom tid få tillfälle att 
träffa avgörande i fråga om platsen för den nya dockan. Till dockan
läggningen avsattes av 1915 års riksdag för år 1916 ytterligare 750,000 
kronor.

Vid anmälan den 14 januari 1916 av anslagsbehoven under riks- 
statens femte huvudtitel omförmälde jag bland annat under punkt 27, 
att frågan om plats för den nya dockan då icke befunne sig i det 
skick, att jag kunde underställa densamma Kungl. Maj:ts prövning, 
men uttalade jag förhoppning om att den ytterligare erforderliga utred-
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ningen kunde avslutas i så god tid, att proposition i ämnet hunne av
låtas till innevarande års riksdag. Vidare yttrade jag vid samma till
fälle, att jag med hänsyn till innehållet av den redan förebragta ut
redningen icke kunde tillstyrka Kungl. Maj:t, att den nya dockan för
lädes inom stationens nuvarande område. Under förutsättning att 
Kungl. Maj:t gillade denna min uppfattning och riksdagen i anslutning 
härtill skulle lätta beslut om dockans förläggning utom nämnda område, 
borde ett sådant beslut enligt min mening såsom konsekvens medföra, 
att flottans varv inom de närmaste åren och sedermera även flottans 
station skulle förflyttas från sin nuvarande plats.

Vidare anförde jag i statsverkspropositionen till innevarande års 
riksdag under »Engångskostnader för försvaret» att, därest min sålunda 
uttalade förhoppning, att frågan om platsen för den nya dockan kunde 
hänskjutas till innevarande års riksdag, bleve förverkligad, det med 
hänsyn till angelägenheten att för de nya pansarbåtarna av Sverige- 
typen snarast möjligt bereda dockningsmöjligheter i Stockholms skär
gård vore av största vikt, att arbetena med dockanläggningens utfö
rande kunde påbörjas redan under år 1916 och att medel funnes till
gängliga för arbetenas fortgående bedrivande. Jag ansåg på grund 
härav, att anvisning för år 1917 borde av riksdagen äskas såväl av de 
för ändamålet redan avsatta medlen, 1,050,000 kronor, som ock av det 
återstående beräknade beloppet, 350,000 kronor, ävensom att Kungl.
Maj: t borde bemyndigas att redan under innevarande år utanordna er
forderlig del av nämnda medel.

I anslutning härtill har Kungl. Maj:t i nämnda stats verksproposi- 
tion föreslagit riksdagen bland annat att

dels för anläggande av ny docka vid flottans station i Stockholm, 
vilken anläggning beräknats kosta 1,400,000 kronor, för år 1917 anvisa 
av 1914 och 1915 års riksdagar utav värnskattemedel för ändamålet av
satta medel, tillhopa 1,050,000 kronor, med rätt för Kungl. Maj:t att 
utanordna erforderlig del därav redan under år 1916;

dels ock för anläggande av nämnda docka anvisa för år 1917 åter
stående beräknade beloppet, 350,000 kronor, att utgå av värnskatte
medel.

Såsom av det förut sagda framgår, är jag av den uppfattningen, nepartements- 
att frågan om plats för den nya dockan vid flottans station i Stock- yttrande, 
holm står i sammanhang med spörsmålet om förflyttning av sagda sta
tion. Sistnämnda spörsmål har alltsedan statsverkspropositionen avlå
tande varit föremål för fortgående utredning och bearbetning inom sjöför-
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svarsdepartementet ävensom för vissa därav betingade underhandlingar 
med representanter för Stockholms stad. Denna utredning är visserli
gen numera slutförd. På grund av den långt framskridna tiden och 
med hänsyn jämväl till inträdda förhållanden, som kunna tänkas för 
närvarande menligt inverka på frågans lösning, har jag kommit till den 
uppfattningen, att proposition i flottstation sfrågan icke bör till nu på
gående riksdag avlåtas. Vid sådant förhållande lärer ett uppskov jäm
väl med frågan om bestämmandet av plats för ifrågavarande docka icke 
kunna undvikas, ehuru detta uppskov är synnerligen att beklaga. I 
följd härav synas Kungl. Maj:ts berörda, i statsverkspropositionen gjorda 
framställningar om anvisande för år 1917 av de utav 1914 och 1915 års 
riksdagar av värnskattemedel avsatta medel, tillhopa 1,050,000 kronor, 
för anläggande av nämnda docka samt om anvisande för år 1917 till be
rörda ändamål av återstående beräknade beloppet, 350,000 kronor, böra 
återtagas; och lärer därjämte hemställan hos riksdagen böra göras, att 
riksdagen måtte besluta att för sagda ändamål av värnskattemedel för 
år 1917 avsätta sistnämnda belopp, 350,000 kronor.

Med hänsyn till det sålunda anförda hemställer jag, att Eders 
Kungl. Maj:t täcktes

dels giva riksdagen tillkänna, att Kungl. Maj:t funnit gott återtaga 
de i statsverkspropositionen till innevarande års riksdag avgivna fram
ställningarna om anvisande för år 1917 av de utav 1914 och 1915 års 
riksdagar för anläggande av ny docka vid flottans station i Stockholm, 
vilken anläggning beräknats kosta 1,400,000 kronor, av värnskatte
medel avsatta medel, tillhopa 1,050,000 kronor, samt om anvisande för 
år 1917 för anläggande av omförmälda docka av återstående beräknade 
beloppet, 350,000 kronor;

dels ock föreslå riksdagen besluta att för sagda ändamål av värn
skattemedel för år 1917 avsätta sistnämnda belopp, 350,000 kronor.

Till denna av statsrådets övriga ledamöter biträdda 
hemställan behagade Hans Magt Konungen lämna bi
fall; och skulle skrivelse till riksdagen avlåtas av den 
lydelse, en vid detta protokoll fogad bilaga utvisar.
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Stockholm, K. L. Beckmans Boktr., 1916.

Ur protokollet: 

TF. G. Stiernstedt.


